
227ČESKÁ A SLOVENSKÁ OFTALMOLOGIE 4/2019

Profesor Izák pracuje v odbore oftalmológie viac ako 55 
rokov, okrem mikrochirurgie najmä predného segmentu 
oka (operácie šošovky, rohovky) má dlhoročné skúsenosti 
aj s vitreoretinálnou chirurgiou. Je jedným zo zakladateľov 
refrakčnej chirurgie oka na Slovensku. Je držiteľom certi-
fikátu na laserové operácie oka americkej firmy Summit 
a od roku 2009 od nemeckej firmy Wave Light. Profesor 
Izák založil v r. 2011 kliniku mikrochirurgie oka a centrum 

pre diagnostiku a laserovú liečbu v Banskej Bystrici (Izak 
Vision Center), kde pôsobí doteraz.

Profesor Izák je významný človek, ktorý celý život za-
svätil očnému lekárstvu. Je stále pracovne vyťažený a pre 
slovenských aj českých oftalmológov je vzorom svojou vi-
talitou a pracovitosťou.

Prajeme mu ešte veľa síl do ďalšej aktívnej činnosti.

Vážené kolegyně a kolegové, 

v letošním roce se dožívá 100 let milý náš pan docent 
MUDr. Jan Iserle, CSc.

Narozen v Pardubicích 15.10. 1919, promoval v r. 1947. 
Začínal v Hradci Králové u prof. Vanýska, kterého následo-
val na brněnskou kliniku. V roce 1961 se vrátil do svého 
rodiště a zdejší oční oddělení vedl až do roku 1984.

Na oddělení přinesl nové léčebné a operační metody, 
které progresívní brněnská klinika vypracovala a zavá-
děla. Byl členem týmu, který v tehdejší ČSR implantoval 
první umělé nitrooční čočky. Byl výborným učitelem, vy-
choval řadu lékařů, z toho 3 primáře, 42 lékařům asistoval 
při jejích první kataraktě. Byl excelentním a nebojácným 
operatérem. Má za sebou celou řadu publikací. V letech 
1975–1984 se podílel na výuce studentů stomatologického 
směru Lékařské fakulty v Hradci Králové. Za jeho éry se na 
oddělení provádělo celé spektrum očních operací včetně 
operace katarakty, glaukomu, transplantací rohovky a ope-
race odchlípené sítnice. Až do svých 90 let ještě pracoval 
v ambulanci.

Milý pane docente, dovolte, abych nejen za sebe, které 
jste byl „očním tátou“, ale i za všechny naše spolupracov-
níky, vyjádřila poděkování za Váš přístup k nám mladým 
lékařům, za to ,jak Vám nebylo zatěžko ukázat zajímavé 
případy, předat své zkušenosti. Děkuji Vám, že jste zůstal 
s námi, že si přijdete popovídat. Máme Vás rádi. 

PANU DOCENTOVI S LÁSKOU...

MUDr. Hana Adámková, oční oddělení Pardubické nemocnice
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